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Utlåtande 2016:64 RIII (Dnr 106-535/2015) 

 

 

Ett breddat utbud av feriejobb 
Motion (2015:14) av Jan Jönsson (L) 
 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2015:14) av Jan Jönsson (L) om ett breddat utbud av feriejobb 

anses besvarad med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet.  

 

 

 

Föredragande borgarrådet Emilia Bjuggren anför följande. 

 

Ärendet 

 

Jan Jönsson (L) har väckt en motion om ett breddat utbud av feriejobb. I 

motionen framhålls att feriejobb ger flera positiva effekter. Ungdomarna får 

viktiga erfarenheter och något positivt att ägna sig åt under sommaren och 

andra lov samtidigt som brott, skadegörelse och orosanmälningar minskar i 

stadsdelar där alla erbjuds sommarjobb. Vidare anförs att det är viktigt att de 

feriejobb som erbjuds består av arbetsuppgifter som verkligen behöver utföras 

och att förväntningarna på ungdomarnas ansvarstagande och utförande hålls 

höga, samt att stadsdelsförvaltningarna som erbjuder många sommarjobb 

ibland har svårt att hitta tillräckligt relevanta arbetsuppgifter och att ge 

arbetsledning i den omfattning som krävs. 

Med anledning av detta föreslår Jan Jönsson (L) att  

• staden möjliggör för företag att ta emot feriejobbande ungdomar med 

kommunalt stöd samt att 
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• stadsdelsförvaltningarna möjliggör för fler ungdomar att få sitt feriejobb 

utanför den egna stadsdelen, genom samarbete över stadsdelsgränserna. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, arbetsmarknadsnämnden, 

Bromma stadsdelsnämnd, Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd, Hägersten-

Liljeholmens stadsdelsnämnd, Farsta stadsdelsnämnd, Hässelby-Vällingby 

stadsdelsnämnd, Kungsholmens stadsdelsnämnd, Norrmalms stadsdelsnämnd, 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd, Skarpnäcks stadsdelsnämnd, Skärholmens 

stadsdelsnämnd, Spånga-Tensta stadsdelsnämnd, Södermalms stadsdelsnämnd, 

Älvsjö stadsdelsnämnd, Östermalms stadsdelsnämnd och Stockholm Stadshus 

AB. Stockholm Stadshus AB har i sin tur remitterat ärendet till dotterbolagen 

AB Stockholmshem, AB Svenska Bostäder, AB Familjebostäder och 

Stockholm Business Region AB. 

Stadsledningskontoret bedömer det är viktigt att bredda utbudet av 

feriejobb och att ett sådant arbete pågår i staden men framhåller att det enligt 

kommunallagen inte är möjligt att låta stadens feriearbetande ungdomar arbeta 

hos privata näringsidkare.  

Arbetsmarknadsnämnden framhåller att det enligt gällande lagstiftning inte 

är det möjligt för en kommun att ge stöd åt enskilda företag för finansiering av 

ferielöner. 

Bromma stadsdelsnämnd är positiv till förslaget att utvidga utbudet av 

feriejobb genom att möjliggöra för företag att ta emot ungdomar med 

kommunalt stöd. Viktigt är dock att noggrant utreda frågan ur ett juridiskt 

perspektiv utifrån exempelvis likabehandlingsprincipen, konkurrensutsättning 

samt hur arbetsmiljöansvaret och lönesättningen ska se ut för att inte 

gynna/missgynna vissa grupper. 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ser flera svårigheter med att 

erbjuda feriejobb på privata företag, såsom oklarheter kring ansvars- och 

arbetsmiljöfrågor, försäkra sig om seriositeten, svårigheter med att få det 

administrativa arbetet och rutinerna att fungera samt, på grund av detta, behov 

av mer administrativa resurser. Nämnden kan också se en risk att privata 

företag låter bli att anställa egna feriejobbare, till förmån för de kommunala 

feriejobbarna, som inte kostar företaget något.  

Farsta stadsdelsnämnd är uttalat positiv till förslaget att möjliggöra för 

arbetsintegrerande sociala företag och ideella föreningar att ta emot ungdomar 

för feriearbete med kommunalt stöd, men att liknande möjligheter för företag 

måste utredas vidare utifrån gällande lagstiftning. 
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Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd ställer sig positiv till förslagen 

som anförs i motionen.  

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd anser att det är positivt att staden 

utökar möjligheterna till feriejobb och att frågan om kommunalt stöd till 

företag därför utreds.  

Kungsholmens stadsdelsnämnd ser positivt på att öka antalet arbetsplatser 

ytterligare för ungdomar då feriearbete är en viktig ingång till 

arbetsmarknaden men framhåller att det inte är möjligt att ge kommunalt stöd 

till företag som tar emot feriearbetare då det inte är förenligt med 

kommunallagen. Det är däremot möjligt att låta upphandlade entreprenörer 

anlita feriearbetare för tjänster som inte anses tillhöra den ordinarie 

verksamheten. 

Norrmalms stadsdelsnämnd ser positivt på att öka antalet arbetsplatser för 

ungdomar men har inte kompetens att bedöma om det finns juridiska hinder 

för en kommun att ge ekonomiskt stöd till företag som tar emot feriearbetande 

ungdomar.  

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd anser att feriearbete är en viktig 

förebyggande insats som ger ungdomar erfarenheter och referenser samt ser 

gärna en översyn av fördelningen av de platser som tillhandahålls av stadens 

facknämnder.  

Skarpnäcks stadsdelsnämnd instämmer i förslagen som framhålls i 

motionen. 

Skärholmens stadsdelsnämnd anser att i mån av tillgänglig tid och 

kompetens öka samarbetet med civilsamhället samt underleverantörer till 

kommunen gällande arbetstillfällen för sommarjobbande ungdomar. 

Samarbetet mellan kommunens stadsdelar vad gäller placering av 

sommarjobbande ungdomar kan öka genom officiella och inofficiella nätverk 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd instämmer i att ett samarbete över 

stadsdelsgränserna är positivt samt ser positivt på att samarbete med 

näringslivet kring feriearbeten om detta kan göras inom lagens ramar.  

Södermalms stadsdelsnämnd anser att det inte finns hinder för att erbjuda 

sommarjobb utanför den egna stadsdelen. En kommun får enligt 

kommunallagen inte gynna enskilda näringsidkare och staden kan därför 

inte finansiera sommarjobb med kommunalt stöd enligt motionens förslag. 

Älvsjö stadsdelsnämnd är positiv till att så många ungdomar som möjligt 

kan erbjudas feriejobb men anser att ett flertal frågor måste utredas innan ett 

eventuellt införande av feriejobb i samarbete med näringslivet. 

Östermalms stadsdelsnämnd instämmer i att feriejobben är en viktig 

erfarenhet samt att det är viktigt att de arbetsuppgifter som erbjuds 
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feriearbetarna är meningsfulla. Dock ser nämnden inte att det är förenligt med 

kommunallagen att betala löner för arbete som utförs på enskilda privata 

företag samt att frågan om samarbete med näringslivet behöver utredas 

ytterligare.  

Stockholm Stadshus AB framhåller att det kommunala bolaget inte kan ge 

stöd till enskild näringsidkare. Det finns vissa undantag när det gäller 

kvalitetshöjande arbete inom stadens kompetensenliga verksamhet som utförs 

av entreprenörer. Det kvalitetshöjande arbetet ska vara kompetensenligt och 

avse insatser som ligger utanför bolagets avtalsförpliktelser och andra 

åtaganden. 

 

Mina synpunkter 

 

Feriejobben är en prioriterad fråga för den politiska ledningen i Stadshuset. 

Genom sommarjobbet får många unga sitt första möte med arbetslivet och 

viktiga referenser inför framtiden. Sommaren 2015 kunde närmare 10 000 

unga stockholmare erbjudas chansen att feriearbete och i vissa stadsdelar, så 

som Rinkeby-Kista, fick alla sökande ett jobberbjudande.  

Samtidigt innebär de ökade ambitionerna högre krav på stadens 

organisation för att säkerställa att de feriejobb som erbjuds håller god kvalitet. 

Ett breddat utbud av feriejobb är mycket angeläget för att ännu fler ungdomar 

ska få möjlighet till den där viktiga första raden på CV:et. Det måste dock 

göras inom lagens ramar.  

I vår sommarjobbssatsning gav vi arbetsmarknadsförvaltningen i uppdrag 

att utreda hur staden kan samverka med externa aktörer för att få fram fler 

sommarjobb. Ett lyckat exempel som provades sommaren 2015 var samarbetet 

mellan stadsdelar och företrädare från kommunikationsbranschen via 

Stockholm Open.  

Vidare har arbetsmarknadsförvaltningen utrett stadens organisation av 

feriejobb. Ett antal åtgärdsförslag har lämnats och kommer nu att genomföras 

för att säkerställa att den är ändamålsenlig och bidrar till att så många unga 

stockholmare som möjligt får chansen till kommunala sommarjobb av god 

kvalitet. 

Vi fortsätter arbeta vidare i den andan för att fler ska unga Stockholmare 

ska få sommarjobb. 

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Motion (2015:14) av Jan Jönsson (FP) om ett breddat utbud av feriejobb 
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Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2015:14) av Jan Jönsson (L) om ett breddat utbud av feriejobb 

anses besvarad med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet.  

 

 

Stockholm den 6 april 2016 

På kommunstyrelsens vägnar: 

K A R I N  W A N N G Å R D  

 

Emilia Bjuggren 

Ulrika Gunnarsson 

 

Reservation anfördes av Lotta Edholm (L) enligt följande. 

 

Jag föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Motion (2015:14) av Jan Jönsson (L) om ett breddat utbud av feriejobb bifalls 

2. Därutöver anförs följande. 

 

Feriejobb ger Stockholms ungdomar en meningsfull sysselsättning, egna pengar, 

värdefull arbetslivserfarenhet och referenser inför framtida arbetssökande. 

Som motionären anför är det viktigt att feriejobben är just jobb, inte 

fritidsverksamhet. I takt med att feriejobben byggts ut kraftigt under Alliansens styre 

har utmaningarna ökat i att hitta relevanta och passande arbetsuppgifter för alla 

ungdomar som beviljas jobb. Ett sätt att lösa denna utmaning är att försöka slussa fler 

ungdomar till anställning hos företag. 

Många ungdomar får sommarjobb i den privata sektorn på eget bevåg. Det finns 

dock företag som drar sig för att anställa ungdomar eftersom det för med sig kostnader 

för handledning och introduktion som inte står i proportion till behoven. För att 

underlätta för dessa företag bör staden möjliggöra för dem att ta emot ungdomar med 

kommunalt stöd. Liknande modeller har prövats i andra kommuner och där inte 

rättsligen klandrats. 

Idag tilldelas feriejobb av den stadsdelsnämnd där den sökande bor. Som 

motionären anför skulle de ungas referensramar kunna vidgas av att få jobb i andra 

stadsdelar. Ett ökat samarbete mellan stadsdelsnämnderna skulle också kunna 
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möjliggöra ett bredare utbud av arbetsuppgifter som riktar sig till unga med särskilda 

behov eller särskilda färdigheter. 
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Remissammanställning 
 

Ärendet 

 

Jan Jönsson (L) föreslår i en motion att staden möjliggör för företag att ta emot 

feriejobbande ungdomar med kommunalt stöd, samt att 

stadsdelsförvaltningarna möjliggör för fler ungdomar att få feriejobb utanför 

den egna stadsdelen.  

Motionären framhåller att det är viktigt att de feriejobb som erbjuds består 

av arbetsuppgifter som verkligen behöver utföras och att förväntningarna på 

ungdomarnas ansvarstagande och utförande hålls höga. Motionären anför 

vidare att stadsdelsförvaltningarna som erbjuder många sommarjobb ibland 

har svårt att hitta tillräckligt relevanta arbetsuppgifter och att ge arbetsledning i 

den omfattning som krävs. Många ungdomar skulle dessutom behöva vidgade 

referensramar och möjlighet till jobb utanför den egna stadsdelen. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, arbetsmarknadsnämnden, 

Bromma stadsdelsnämnd, Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd, Hägersten-

Liljeholmens stadsdelsnämnd, Farsta stadsdelsnämnd, Hässelby-Vällingby 

stadsdelsnämnd, Kungsholmens stadsdelsnämnd, Norrmalms stadsdelsnämnd, 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd, Skarpnäcks stadsdelsnämnd, Skärholmens 

stadsdelsnämnd, Spånga-Tensta stadsdelsnämnd, Södermalms stadsdelsnämnd, 

Älvsjö stadsdelsnämnd, Östermalms stadsdelsnämnd och Stockholm Stadshus 

AB. Stockholm Stadshus AB har i sin tur remitterat ärendet till dotterbolagen 

AB Stockholmshem, AB Svenska Bostäder, AB Familjebostäder och 

Stockholm Business Region AB. 

 

Innehållsförteckning Sid 

Arbetsmarknadsnämnden 9 

Bromma stadsdelsnämnd 10 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 11 

Farsta stadsdelsnämnd 12 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd 13 

Kungsholmens stadsdelsnämnd 14 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 14 

Norrmalms stadsdelsnämnd 15 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 15 
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Skarpnäcks stadsdelsnämnd 16 

Skärholmens stadsdelsnämnd 16 

Spånga-Tensta stadsdelnämnd 18 

Södermalms stadsdelsnämnd 18 

Älvsjö stadsdelsnämnd 19 

Östermalms stadsdelsnämnd 20 

Stockholm Stadshus AB 21 
 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 7 januari 2016 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Stockholms stad har utvecklat satsningen på feriejobb, vilket innebär att allt fler 

ungdomar ges möjlighet att tjäna egna pengar och få arbetslivserfarenhet som kan 

öppna vägar till arbetsmarknaden. Därutöver har feriejobbssatsningen flera andra 

positiva effekter, främst genom ökad kvalitet i stadens verksamheter, men även genom 

att bidra till att motverka social oro och skapa trygga boendemiljöer. 

För att förbättra styrningen och fördelningen av arbetsplatser infördes ytterligare en 

indikator för feriejobben i budget 2016. Sedan tidigare mäts antal ungdomar som fått 

sommarjobb i stadens regi, medan den nya indikatorn Antal tillhandahållna platser för 

feriejobb istället mäter antalet arbetsplatser som erbjudits. På så sätt uppmuntras till 

exempel stadsdelsnämnder som själva inte anställer så många ungdomar att erbjuda 

arbetsplatser till ungdomar från andra stadsdelar. Syftet är att uppmana bolag och 

nämnder att ta fram fler arbetsplatser, få en bättre spridning över staden och totalt sett 

skapa fler feriearbetsplatser. Arbetsmarknadsförvaltningen kommer under 2016 att 

utöka sin samordning så att alla feriearbeten inom staden fördelas med hjälp av samma 

verksamhetssystem. Sammantaget bedömer stadsledningskontoret att förändringarna 

ökar möjligheterna för ungdomar att få arbete utanför den egna stadsdelen. 

I budget 2015 fick arbetsmarknadsnämnden i uppdrag att utvärdera stadens 

satsning på feriejobb. I utvärderingen (AMN 2015-0325-01.01) analyseras stadens 

arbete med feriejobben, och dessutom redovisas förslag på åtgärder för att öka 

kvaliteten och tillgången på feriejobb. En genomgång av lagstiftningen på området 

visar att kommunerna inte kan ge ekonomiskt stöd till företag för att ta emot 

feriejobbare. 

Kommunallagen tillåter därmed inte att individuellt stöd ges till enskild 

näringsidkare. Samma synsätt bör gälla vid placering vid stadens kommunala bolag 

och stiftelser, vilket också klargörs i stadens riktlinjer för feriejobb. Dock kan 

undantag medges under förutsättning att det gäller kvalitetshöjande arbete inom 

stadens kompetensenliga verksamhet, att arbetet inte kommer att ingå i verksamhet 

som konkurrerar med det ”vanliga” näringslivet och att det inte gäller uppgifter som 
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bolaget åtagit sig att göra åt staden. Det vill säga det kvalitetshöjande arbetet ska vara 

kompetensenligt och avse insatser som ligger utanför bolagets avtalsförpliktelser och 

andra åtaganden. Ungdomar kan också beredas sysselsättning hos ideella föreningar 

inom kultur, idrott, vård, omsorg och annan kompetensenlig verksamhet förutsatt att 

denna verksamhet inte konkurrerar med näringsidkare i näringslivet. 

I stadens budget klargörs att arbetet med feriejobben kräver samverkan inom 

staden samt samarbete med näringsliv, andra offentliga organ och det civila samhället. 

Stadsledningskontoret delar synen på att samverkan mellan olika aktörer är nödvändig 

för goda resultat. Kontoret bedömer dock att motionärens förslag om att staden ska ge 

kommunalt stöd till företag för att ta emot feriejobbande ungdomar skulle strida mot 

kommunallagen.  

Stadsledningskontoret föreslår att motionen anses besvarad med hänvisning till vad 

som sägs i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

 

Arbetsmarknadsnämnden 

 

Arbetsmarknadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 25 augusti 

2015 att hänvisa till förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt yttrande över 

remissen. 

 

Reservation anfördes av Gulan Avci (L), bilaga 1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Emilia Bjuggren m.fl. (S), Awad Hersi m.fl. 

(MP) samt Tina Kratz (V), bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Armina Etminan (Fi) där hon hänvisar till det 

särskilda uttalandet av Emilia Bjuggren m.fl. (S), Awad Hersi m.fl. (MP) samt 

Tina Kratz (V)   

 

Arbetsmarknadsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 13 augusti 2015 

har i huvudsak följande lydelse. 

 

Arbetstillfällen för feriejobb som erbjuds av Stockholms stad finns inom den 

kommunala verksamheten samt hos stadens entreprenörer och ideella föreningar som 

bedriver kompetensenlig verksamhet .Den procentuella fördelningen av de cirka 8 000 

arbetstillfällen som finns inom respektive område i år är följande:  

 

Kommunal verksamhet 56 % 

Entreprenad 20 % 

Ideell sektor 24 % 
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I riktlinjerna för feriearbete i Stockholms stad anges särskilda förutsättningar för 

arbete hos entreprenörer samt hos ideella föreningar inom kultur, idrott, vård och 

omsorg. När det gäller entreprenörerna medges feriearbete under förutsättning att 

arbetsuppgifterna är kvalitetshöjande och utförs inom stadens kompetensenliga 

verksamhet. Dessutom krävs att arbetet inte ingår i verksamhet som konkurrerar med 

det ”vanliga” näringslivet och att det inte gäller uppgifter som en bolagsentreprenör 

åtagit sig att göra åt staden. Även för feriearbete inom ideella föreningar gäller det att 

verksamheten ska vara kompetensenlig och inte konkurrera med enskilda 

näringsidkare.  

Enligt gällande lagstiftning är det dock inte möjligt för en kommun att ge stöd åt 

enskilda bolag för finansiering av ferielöner. Av bestämmelserna i Kommunallagen 

(1991:900) följer att en kommun endast får ha hand om angelägenheter som är av 

allmänt intresse. I praktiken innebär det att det råder principiellt förbud mot att ge 

ekonomiskt stöd åt enskilda, eftersom det i regel inte kan anses vara av allmänt 

intresse att sådant stöd lämnas. Lagstiftningen innebär också att viss 

näringsverksamhet inte får ges konkurrensfördelar genom understöd från kommunen. 

Staden kan således inte ge stöd åt enskilda företag i form av gratis arbetskraft på 

sommaren. Det finns dock ett antal kommuner i landet som trots bestämmelserna i 

kommunallagen ger stöd till företag i form av ferielöner eller bidrag till ferielöner för 

ungdomar. Enligt information som förvaltningen har fått från Sveriges kommuner och 

landsting är detta ett förfaringssätt som inte är acceptabelt då det strider mot 

kommunallagen. 

Förvaltningen vill framhålla vikten av att stadsdelsnämnder med mindre söktryck 

på feriejobb bidrar med arbetstillfällen som kan fördelas till de nämnder som har 

många sökande samt att facknämnder och bolag ställer fler platser till förfogande för 

sommarjobb. Förvaltningen har inlett en dialog med Stockholms Stadshus AB där det 

pågår diskussioner om ett utökat samarbete kring feriejobb med bolagen nästa år. 

Genom indikatorn för sommarjobb anges målvärde för antalet arbetstillfällen som 

nämnderna ska tillhandahålla och finansiera. Indikatorn fungerar dock inte i de fall 

nämnder inte står för anställning och ferielön utan endast erbjuder ferieplatser.  

Förvaltningens bedömning är att ytterligare en indikator bör införas som kan utgöra ett 

mått på antalet arbetstillfällen som ska tillhandahållas då ingen lönefinansiering utgår. 

 

Bromma stadsdelsnämnd 

 

Bromma stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 27 augusti 

2015 att lämna över förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Hanna Wistrand (L), bilaga 1. 

 

Bromma stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 25 juni 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 
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Bromma stadsdelsförvaltning är positiv till förslaget att utvidga utbudet av feriejobb 

genom att möjliggöra för företag att ta emot ungdomar med kommunalt stöd. Viktig är 

dock att noggrant utreda frågan ur ett juridiskt perspektiv utifrån exempelvis 

likabehandlingsprincipen, konkurrensutsättning samt hur arbetsmiljöansvaret och 

lönesättningen ska se ut för att inte gynna/missgynna vissa grupper. Bromma 

stadsdelsförvaltning är även positivt inställd till att samarbeta över stadsdelsgränserna 

gällande feriejobb. 

 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 

20 augusti 2015 att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Reservation anfördes av Gustav Johansson, Henrik Virro, Erika Wing, 

Kristiina Katajikko, alla (M) och Peter Backlund (L) till förmån för sitt eget 

förslag till beslut. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Erica Tjerneld (C) och Claes Karlsson (KD) där de 

hänvisade till reservationen som anförts av Henrik Virro, Erika Wing, 

Kristiina Katajikko alla (M) och Peter Backlund (FP). 

 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 

24 juni 2015 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen instämmer i att det kan vara svårt att hitta meningsfulla arbetsuppgifter 

för alla som söker feriearbete och att det att det är viktigt att de arbetsuppgifter som 

erbjuds verkligen behöver utföras. Framförallt är det svårt att hitta meningsfulla 

arbetsuppgifter till ungdomar med särskilda behov, som är en prioriterad grupp när det 

gäller feriejobben.  

Stadens juridiska enhet utreder för närvarande frågan om att staden ska kunna 

erbjuda feriejobb på privata företag, med kommunalt stöd.  

Förvaltningen ser flera svårigheter med att erbjuda feriejobb på privata företag, 

såsom oklarheter kring ansvars- och arbetsmiljöfrågor, försäkra sig om seriositeten, 

svårigheter med att få det administrativa arbetet och rutinerna att fungera samt, på 

grund av detta, behov av mer administrativa resurser. Förvaltningen kan också se en 

risk att privata företag låter bli att anställa egna feriejobbare, till förmån för de 

kommunala feriejobbarna, som inte kostar företaget något.  

Gällande ideella föreningar så har förvaltningen har redan ett samarbete kring att ta 

emot ferieungdomar, och det skulle kunna utökas.  
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När det gäller feriejobb på sociala företag är förvaltningen positiv. Frågan kan bli 

aktuell även där kring att få det administrativa arbetet att fungera och hur man ska lösa 

ansvarsfrågorna.  

När det gäller att samarbeta med andra förvaltningar kring feriejobben så finns det 

redan ett samarbete. För en del ungdomar kan det vara ett bra alternativ att byta miljö 

och jobba utanför sin egen stadsdel. För andra ungdomar kan det vara lämpligt att 

sommarjobba i det egna stadsdelsområdet och lära känna personer samt verksamheter 

som finns och verkar där, samt lära sig se, uppskatta och värna om sitt eget 

stadsdelsområde.  

 

Farsta stadsdelsnämnd 

 

Farsta stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 24 september 

2015 att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen samt 

att därutöver anföra följande. 

 

Stadsdelsnämnden är uttalat positiv till förslaget att möjliggöra för arbetsintegrerande 

sociala företag och ideella föreningar att ta emot ungdomar för feriearbete med 

kommunalt stöd, men att liknande möjligheter för företag måste utredas vidare utifrån 

gällande lagstiftning. 

 

Reservation anfördes av Lars Jilmstad m.fl. (M), bilaga 1. 

 

Reservation anfördes av Vladan Bošković (L), bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Lars Hultkvist (KD) där han hänvisade till Vladan 

Bošković (FP) förslag till beslut. 

 

Farsta stadsdelsförvaltning tjänsteutlåtande daterat den 31 augusti 2015  har 

i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen ser positivt på att öka antalet arbetsplatser för ungdomar eftersom 

feriearbete är en viktig ingång på arbets-marknaden och det skulle ge fler ungdomar 

möjlighet att få pröva att arbeta inom ett arbetsområde som särskilt intresserar dem.  

Förvaltningen är även positivt inställd till förslaget att möjliggöra för företag att 

erbjuda ungdomar feriejobb med kommunalt stöd. Staden bör utreda förutsättningarna 

för samverkan med näringslivet. Ett första steg skulle kunna vara att se hur Botkyrka 

och Sollentuna har löst frågan om kommunallagens principiella förbud att ge 

ekonomsikt bidrag till enskilda näringsidkare och hur de säkrar feriearbetandes 

arbetsmiljö. 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 
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tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 

27 augusti 2015 att överlämna följande som svar på remissen.  

 

1. Stadsdelsnämnden avstyrker motionens första yrkande, om att staden ska ge 

ekonomiskt stöd till företag som tar emot feriearbetande ungdomar.  

2. Stadsdelsnämnden tillstyrker motionens andra yrkande, om samarbete över 

stadsdelsgränserna för att erbjuda fler ungdomar feriearbete.  

Enligt gällande lagstiftning är det inte tillåtet för en kommun att ge ekonomiskt 

stöd till företag som tar emot feriearbetande ungdomar. Av kommunallagen följer att 

en kommun endast får ha hand om angelägenheter som är av allmänt intresse. Det 

innebär ett förbud mot att ge ekonomiskt stöd åt enskilda bolag. Lagstiftningen innebär 

också att en kommun inte får ge viss näringsverksamhet konkurrensfördelar genom 

understöd från kommunen.  

Ett antal kommuner i landet ger trots dessa bestämmelser stöd till enskilda bolag, 

till exempel i form av ferielöner eller bidrag till ferielöner. Enligt information från 

Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) är detta inte acceptabelt, då det strider mot 

kommunallagen. Vi anser att Stockholms stad ska följa SKL:s råd på denna punkt.  

Andra sätt att samarbeta med externa aktörer för att fler ungdomar ska kunna få ett 

feriearbete, det ser vi dock positivt på. I stadens budget för detta år stod bland annat att 

arbetet med stadens sommarjobb ska ske i samarbete med näringsliv, andra offentliga 

organ och det civila samhället.  

Vi ser även positivt på att utveckla det samarbete över stadsdelsgränserna som 

redan förekommer i mindre skala. Stadsdelar med lägre söktryck kan bidra med 

feriearbeten att fördela till dem som har många sökande. Det kan också ge ungdomar 

vidgade referensramar att möta andra delar av Stockholm än den egna stadsdelen. 

Facknämnder och bolag kan ställa fler platser till förfogande. Det är bra att 

arbetsmarknadsförvaltningen redan har inlett diskussioner om ett utökat samarbete 

kring feriearbeten nästa år. 

Feriearbeten är en prioriterad fråga för den nya majoriteten i Stockholms stad. 

Genom feriearbeten får många unga sitt första möte med arbetslivet och viktiga 

referenser inför framtiden. Feriearbeten i olika former av samhällsservice är också ett 

sätt att väcka ungdomars intresse för att arbeta i sådana verksamheter. Tack vare årets 

satsning fick över tiotusen unga stockholmare ett erbjudande om feriearbete genom 

staden. Det är långt fler än under tidigare år. 

Paragrafen justeras omedelbart. 
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Reservation anfördes av Abit Dundar (L) och Lars Svärd m.fl. (M), bilaga 1. 

 

 

Kungsholmens stadsdelsnämnd 

 

Kungsholmens stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 24 

september 2015 att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Reservation anfördes av Lars Lundqvist (L), bilaga 1. 

 

Kungsholmens stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 7 

september 2015 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Under den gångna sommaren har 187 kungsholmsungdomar beretts möjlighet till 

feriejobb. Det är en tredubbling jämfört med föregående år.  

Förvaltningen ser positivt på att öka antalet arbetsplatser ytterligare för ungdomar 

då feriearbete är en viktig ingång till arbetsmarknaden. När det gäller möjligheten att 

ge kommunalt stöd till företag som tar emot feriearbetare har förvaltningen rådfrågat 

juridiska avdelningen på stadsledningskontoret. De säger att kommunala subventioner 

till privata företag inte är förenligt med Kommunallagen. Det är däremot möjligt att 

låta upphandlade entreprenörer anlita feriearbetare för tjänster som inte anses tillhöra 

den ordinarie verksamheten.  

Kungsholmen, Norrmalm och Östermalm samarbetar redan idag administrativt 

med att förmedla sommarjobb, även utanför det egna stadsdelsområdet. Samarbete kan 

även ske med andra stadsdelsförvaltningar, vilket förvaltningen är positiv till, då 

tillgången på arbetsplatser inom de olika stadsdelsområdena kan variera. 

 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämd beslutade vid sitt sammanträde den 27 

augusti 2015 att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Reservation anfördes av Helen Jäderlund Eckardt (L), bilaga 1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Kadir Kasirga m.fl. (S), Arne Lund m fl (MP) 

och Leif Larsson (V), bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Kristina Henkel (Fi) där hon instämmer i det 

särskilda uttalandet av Kadir Kasirga m fl (S), Arne Lund m fl (MP) och Leif 
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Larsson (V). 

 

Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 1 juli 

2015 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen framhåller vikten av att kunna erbjuda stadens ungdomar feriejobb. Det 

är inte bara en första introduktion i arbetslivet, utan också en möjlighet att skaffa sig 

värdefull erfarenhet och förståelse för innebörden av att vara självförsörjande. 

Förvaltningen kan, liksom motionären beskriver, se vissa svårigheter med att hitta 

tillräckligt många arbeten där en nära handledning kan erbjuda. 

Förvaltningen anser vidare att det är en god idé att arbeta för att  utöka 

möjligheterna till feriejobb genom kommunalt stöd till företag, sociala kooperativ och 

ideella organisationer. Redan idag har förvaltningen flera arbetsplatser hos ideella 

föreningar vilket fungerat mycket bra. När det gäller kommunalt stöd till företag är det 

självklart en förutsättning att det går att lösas inom ramen för kommunallagen och att 

det inte är att betrakta som snedvriden konkurrens. För att utreda frågan vidare bör 

kommunerna Botkyrka och Sollentuna kontaktas för att se hur de löst frågan.  

 

Norrmalms stadsdelsnämnd  

 

Norrmalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 27 augusti 

2015 att besvara remissen med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Åsa Tillberg (V), Ulla Sjöbergh m.fl. (S) samt 

Gabriella Blomgren (MP) och Johan Orrenius (MP), bilaga 1. 

 

Reservation anfördes av Maria Karlman Noleryd (L), bilaga 1. 

 

Norrmalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 29 juli 2015 

har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen ser positivt på att öka antalet arbetsplatser för ungdomar då feriearbete 

är en viktig ingång på arbetsmarknaden. Förvaltningen har dock inte kompetens att 

bedöma om det finns juridiska hinder för en kommun att ge ekonomiskt stöd till 

företag som tar emot feriearbetande ungdomar. Ärendet bör överlämnas till juridiska 

avdelningen för bedömning av rättsläget. 

 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd  

 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 27 
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augusti 2015 att hänvisa till förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Mia Päärni m. fl. (S), Ahmet Music (MP) och 

Estanislao Mboro (S) tjänstgörande ersättare för Leo Ahmet (V), bilaga 1. 

 

Reservation anfördes av Burhan Yildiz (L), bilaga 1. 

 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds tjänsteutlåtande daterat den 13 augusti 2015 

har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen anser att feriearbete är en viktig förebyggande insats som ger ungdomar 

erfarenheter och referenser. Förvaltningen ställer sig positiv till samverkan med 

företag i syfte att öka utbudet av feriejobb. Förvaltningen anser också att samverkan 

med andra stadsdelsförvaltningar kan utvecklas och ser gärna att en översyn görs av 

fördelningen av de platser som tillhandahålls av stadens facknämnder. 

 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd  

 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 27 augusti 

2015 att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Jesper Svensson (L), bilaga 1. 

 

Skarpnäcks stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 22 juli 2015 

har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen instämmer helt med det som förs fram i skrivelsen att feriejobb för 

ungdomar är en effektiv förebyggande insats.  

Staden och stadsdelsförvaltningarna skulle ha nytta av att, om möjligt, kunna 

genomföra detta förslag. Ett utökat samarbete mellan kommunen och näringslivet 

skulle förutom fler feriearbeten också ge fler möjliga platser för arbetspraktik för 

personer som står långt ifrån arbetsmarknaden.Ett visst samarbete över 

stadsdelsgränserna sker redan idag men det går att utveckla och utvidga samarbetet 

ytterligare. 

Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar att godkänna detta tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

 

Skärholmens stadsdelsnämnd 
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Skärholmens stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 27 augusti 

2015 att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Lorena Delgado Vargas m.fl. (V), Rebwar 

Hassan m.fl. (MP) och Salar Rashid m.fl. (S), bilaga 1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Jan Jönsson m.fl. (L) och Elisabeth Johnson m.fl. 

(M), bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Erik Sihlberg (C) och Thomas Flank (KD) där de 

instämmer i det särskilda uttalandet av Jan Jönsson m. fl. (L) och Elisabeth 

Johnson m.fl. (M).   

Skärholmens stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 29 juli 2015 

har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen arbetar idag redan med frivilligorganisationer, sociala företag samt i 

vissa fall med underleverantörer till kommunen som exempelvis PEAB, ett flertal 

privata förskolor etcetera. Skärholmens stadsdelsförvaltning vill utveckla detta då vi i 

år 

Samtidigt är det viktigt att ta hänsyn till konkurrens och undanträngning, så inte 

kommunen ger någon form av kommunalt stöd till sommar och/eller turistintensiva 

arbetsställen. Ett sådant stöd anser förvaltningen inte gynnar vare sig sommarjobbarna, 

stadsdelen eller de arbetslösa inom kommunen. Därför bör förvaltningen vara mycket 

noggrann med vilka företag vi väljer att samarbeta med. Att öka samarbetet med 

underleverantörer och civilsamhället är någonting förvaltningen önskar utveckla, dock 

bör man sprida kontakterna med dessa över året och inte enbart fokusera kring 

februari/mars. Förvaltningen har i år tagit en första kontakt till ett framtida samarbete 

med Islamska kulturföreningen och Muslimska Scoutkåren, och sedan tidigare år finns 

goda kontakter och samarbete med Statsmissionen, Svenska Kyrkan, KFUM, 

Fryshuset med flera. Förvaltningen har även inlett och påbörjat ett samarbete med 

SHIS Bostäder vilket vi tror kommer att ge fler möjligheter för nästkommande år. Att 

utöka samarbetet med privata företag kan vara intressant både för oss och för 

ungdomarna, dock bör man hålla detta till kommunens direkta underleverantörer samt 

till verksamheter som inte får konkurrensfördelar av kommunalt avlönad arbetskraft. 

Många ungdomar ”fastnar” i den stadsdel de bor och att ge dessa ungdomar 

möjlighet att se andra delar av staden är för Skärholmens stadsdelsförvaltning mycket 

intressant. Till höst och jullovsjobben 2014/2015 var detta något förvaltningen 

speciellt tittade på och använde sig av. Även för sommarjobbet har förvaltningen 

försökt placera ungdomar utanför den egna stadsdelen. Dock har det funnits en viss 

konkurrenssituation mellan de olika stadsdelarna. 

Förvaltningens synpunkter är att i mån av tillgänglig tid och kompetens öka 
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samarbetet med civilsamhället samt underleverantörer till kommunen gällande 

arbetstillfällen för sommarjobbande ungdomar. Samarbetet mellan kommunens 

stadsdelar vad gäller placering av sommarjobbande ungdomar kan öka genom 

officiella och inofficiella nätverk. 

Spånga-Tensta stadsdelnämnd 

 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 27 

augusti 2015 att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen.  

 

Särskilt uttalande gjordes av Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) 

och Rahid Mohamed (V) bilaga 1. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 15 juni 

2015 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning instämmer i att ett samarbete över 

stadsdelsgränserna är positivt då det bidrar till att vidga ungdomarnas perspektiv. 

Redan i dag jobbar förvaltningen på detta sätt och flera ungdomar från vår stadsdel 

arbetar i andra stadsdelar eller förvaltningar.  

Även om förvaltningen ser positivt till att bredda utbudet av feriearbeten behöver 

en utökad ekonomisk kompensation utgå från staden för att möjliggöra för stadsdelen 

att kunna erbjuda mer positioner än i dagsläget. 

Att utöka sammarbetet med näringslivet ser Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning 

som något önskvärt. Dock är vi i dagens läge bundna av de riktlinjer för feriearbete 

(439-54/2015) antagna av Stadsledningskontoret 2015-02-04 vilka förvaltningen 

behöver förhålla sig till. 

I riktlinjerna fastslås att kommunallagen inte tillåter att individuellt stöd ges till 

enskild näringsidkare vilket innebär att staden inte kan ge stöd till enskilda bolag i 

form av gratis arbetskraft på sommaren. Vissa undantag kan ges vid placering inom 

stadens kommunala bolag och stiftelser men stora krav på att placeringen är 

kompetenshöjande och inte konkurrerar med det ”vanliga” näringslivet. 

För att möjliggöra för ungdomar att arbeta inom näringslivet med kommunalt stöd 

måste nya riktlinjer antas. Detta är en prioriterad fråga som förvaltningen arbetar med. 

Dock anser förvaltningen att det är av stor vikt att riktlinjer och avtal utformas på 

sådant sätt att näringsidkare inte kan dra fördel av gratis arbetskraft och därav ges 

konkurrensfördelar. 

 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 

Södermalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 27 augusti 
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2015 att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

 

Reservation anfördes av Anne-Lie Elfvén (L) och Filip Solsjö m.fl. (M), 

bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Fredrik Lindstål (C) där han instämde i Anne-Lie 

Elfvén (L) och Filip Solsjö m.fl. (M) förslag till beslut. 

 

Södermalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 3 augusti 

2015 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen delar uppfattningen att stadens sommarjobb för ungdomar är 

betydelsefulla och att möjligheten till sommarjobb bör utvidgas.  

Av stadens budget för 2015 framgår att arbetsmarknadsnämnden ska leda arbetet 

med stadens sommarjobb. Detta ska ske i samarbete med näringsliv, andra offentliga 

organ och det civila samhället. För att utöka antalet kommunala sommarjobb ska 

arbetsmarknadsnämnden samverka med övriga nämnder och bolag. 

Kommunallagen tillåter inte att kommunalt stöd ges till enskilda näringsidkare. 

Eftersom staden inte får gynna enskilda näringsidkare kan inte staden finansiera 

sommarjobb med kommunalt stöd enligt motionens förslag.  

Det finns inget hinder för att erbjuda sommarjobb utanför den egna 

stadsdelen. Inom Södermalm har förvaltningen arbetat för att erbjuda 

sommarjobb inom andra förvaltningar och ideella föreningar. 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar detta 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Älvsjö stadsdelsnämnd 

 

Älvsjö stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 27 augusti 2015 

att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Reservation anfördes av Jan Bressler (L), bilaga 1. 

 

Älvsjö stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 15 juni 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen instämmer i att feriejobb kan vara en förebyggande insats och att det 

kan finnas en brottsförebyggande effekt. 

Exempel på kommun som möjliggör för företag att ta emot ferie-jobbande 
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ungdomar med kommunalt stöd är Värmdö. Kommunen finansierar halva lönen för 

ungdomar, som bereds feriearbete inom näringslivet. Ungdomen söker jobb på egen 

hand hos näringsidka-ren, utan kommunens inblandning. Därefter begär företaget 

ersättning från kommunen. Intresset de senaste åren från näringslivets sida har dock 

varit ganska svalt. 

Det positiva med denna form av feriejobb är att marknaden blir bredare för 

ungdomen, som då också kan göra ett mer personligt urval. Det kan dock bli svårt att 

erbjuda arbetsplatser. Det kräver administration och samordning mellan stadsdelar och 

blir dessutom svårt att hantera. 

Ett flertal frågor om hur allt ska administreras uppstår och måste besvaras;  

•Hur mycket ska administreras från staden?  

•Vad kan arbetsmarknadsförvaltningen bistå med när det gäl-ler samordning och 

att leta arbetsplatser? 

•Hur ska jobben nå ungdomarna? Ska det ske genom egen ansökan direkt till 

företaget eller distribuering via staden?  

•Hur mycket bör staden ersätta företagen?  

•Vad blir konsekvensen om staden går in och finansierar lön för feriearbetande 

ungdomar inom näringslivet?  

Förvaltningen vill betona att vid ett eventuellt införande måste ad-ministrationen 

förenklas så mycket som möjligt. 

Förvaltningen föreslår därmed att stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Östermalms stadsdelsnämnd 

 

Östermalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 27 augusti 

2015 att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund 

Beijer m.fl.(S) och Jaime Barrios (V), bilaga 1. 

 

Östermalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 15 juni 2015 

har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen instämmer med förslagsställaren i att feriejobb ger ungdomar en viktig 

erfarenhet för framtidiga jobb och är en positiv sommarlovssysselsättning. Det är 

också viktigt att de arbetsuppgifter som erbjuds är meningsfulla, vilket kan bli svårare 

för staden att tillgodose när intresset för kommunala feriejobb är stort. 

Att vidga samarbetet med företag, sociala företag och ideella föreningar samt att 

ungdomar får möjlighet till att jobba i en annan stadsdel än där de bor tycker 

förvaltningen är bra. Motionären föreslår att staden ska möjliggöra för företag att ta 
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emot feriejobbare med kommunalt stöd. Om det avses att kommunen ska betala löner 

för arbete som utförs på företag, så ser förvaltningen svårigheter med hur förenligt det 

är utifrån kommunallagens likabehandlingsprincip samt undanträngningseffekten. Det 

är inte förenligt med kommunallagen att kommuner ska ge stöd till enskilda företag 

exempelvis i form av löner, dock kan det vara rättsenligt om alla företag i kommunen 

blir informerade om möjligheten att få subventionerad arbetskraft. Hur det här kan gå 

till behöver ytterligare utredas. 

En farhåga förvaltningen vill lyfta är att arbetsgivarna i längden inte ser ett behov 

av att anställa vanliga sommararbetare eller vikarier, till vanliga löner, om de kan få 

någon som gör jobbet för en billigare ersättning, som kommunen med skattemedel står 

för.  

Några kommuner, exempelvis Västerviks kommun, samarbetar med näringslivet 

om sommarjobb till ungdomar, men kommunen betalar inte löner till de ungdomar 

som vill arbeta i näringslivet utan den kostnaden står de aktuella företagen för själva. 

Däremot hjälper kommunen till med administrationen. 

 

Stockholm Stadshus AB  

 

Stockholm Stadshus AB:s yttrande daterat den 24 augusti 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Stockholms stads bolag och nämnder har ett gemensamt uppdrag och ansvar att arbeta 

för att så många ungdomar som möjligt ska få möjlighet till feriejobb. Av budget för 

2015 framgår att arbetsmarknadsnämnden ska leda arbetet med stadens sommarjobb 

och sträva efter att kunna erbjuda alla unga i åldern 16-19 sommarjobb. Staden har 

även utarbetade riktlinjer för detta; ”Riktlinjer för feriejobb till ungdomar 2015. 

I riktlinjerna för feriejobb framhålls att kommunallagen inte tillåter att individuellt 

stöd ges till enskild näringsidkare. Det innebär bl.a. att nämnderna inte kan ge stöd åt 

det enskilda bolaget, exempelvis i form av gratis arbetskraft på sommaren. Det 

kommunala bolaget kan inte heller ge stöd till enskild näringsidkare. Det finns vissa 

undantag när det gäller kvalitetshöjande arbete inom stadens kompetensenliga 

verksamhet som utförs av entreprenörer. Det kvalitetshöjande arbetet ska vara 

kompetensenligt och avse insatser som ligger utanför bolagets avtalsförpliktelser och 

andra åtaganden. Ungdomar kan också beredas sysselsättning hos ideella föreningar 

inom kultur, idrott, vård, omsorg och annan kompetensenlig verksamhet förutsatt att 

denna verksamhet inte konkurrerar med näringsidkare i näringslivet. 

Hos bolagen inom koncernen Stockholms Stadshus AB pågår ett intensivt och 

resurskrävande arbete med att tillhandahålla arbetsplatser samt meningsfyllda och 

passande arbetsuppgifter för ungdomar. Parallellt pågår ett arbete för att utvidga 

samarbetet mellan bolagsektorn och förvaltningssidan så att optimala förutsättningar 

skapas, för att kunna ge så många som möjligt feriejobb. Löpande testas olika 

arbetsmodeller för att se hur staden och stadens bolag kan möta lagstiftningens krav 
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och samtidigt effektivisera administrationen kring jobbtillfällena samt hur man kan få 

fram fler arbetsplatser, bl.a. hos leverantörer och entreprenörer. Moderbolaget 

Stockholms Stadshus AB samarbetar i dessa frågor med bl.a. 

arbetsmarknadsförvaltningen för att tillsammans finna framgångsfaktorer och 

arbetssätt som kommer berörda ungdomar och hela staden till gagn. 
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Bilaga 1 

Reservationer m.m. 
 

Arbetsmarknadsnämnden 

 

Reservation anfördes av Gulan Avci (L)  enligt följande.  

 

3. Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att bifalla 

motionen. 

4. Att därutöver anföra följande. 

 

Feriejobb ger Stockholms ungdomar en meningsfull sysselsättning, egna pengar, 

värdefull arbetslivserfarenhet och referenser inför framtida arbetssökande. 

Samtidigt är det viktigt, som motionären anför, att feriejobben är just jobb, inte 

fritidsverksamhet. I takt med att feriejobben byggts ut kraftigt under Alliansens styre 

har utmaningarna ökat i att hitta relevanta och passande arbetsuppgifter för alla 

ungdomar som beviljas jobb. Ett sätt att lösa denna utmaning är att försöka slussa fler 

ungdomar till anställning hos företag. 

Många ungdomar får sommarjobb i den privata sektorn på eget bevåg. Det finns 

dock företag som drar sig för att anställa ungdomar eftersom det för med sig kostnader 

för handledning och introduktion som inte står i proportion till behoven. För att 

underlätta för dessa företag bör staden möjliggöra för dem att ta emot ungdomar med 

kommunalt stöd. 

Förvaltningen anför att det finns juridiska hinder mot att ge bidrag till enskilda 

företag för utbetalning av ferielöner. Rättsläget får sägas vara oklart då ett antal 

kommuner, precis som förvaltningen själv anför, hittills oklandrat har haft ett dylikt 

system. En ordning där företagen kompenseras för kostnader för handledning och 

introduktion relaterade till anställningen, snarare än stöd av direkt 

lönesubventionerande art, behöver inte heller stöta på precis de juridiska hinder som 

förvaltningen anför. 

Idag tilldelas feriejobb av den stadsdelsnämnd där den sökande bor. Som 

motionären anför skulle de ungas referensramar kunna vidgas av att få jobb i andra 

stadsdelar. Ett ökat samarbete mellan stadsdelsnämnderna skulle också kunna 

möjliggöra ett bredare utbud av arbetsuppgifter som riktar sig till unga med särskilda 

behov eller särskilda färdigheter. Vi välkomnar förvaltningens redogörelse för det 

arbete i denna riktning som bedrivs idag. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Emilia Bjuggren m.fl. (S), Awad Hersi m.fl. 

(MP) samt Tina Kratz (V) enligt följande. 
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Sommarjobben är en prioriterad fråga för den nya politiska ledningen i Stadshuset. 

Genom sommarjobbet får många unga sitt första möte med arbetslivet och viktiga 

referenser inför framtiden. Tack vare vår satsning erbjöds i år över 10 000 unga 

Stockholmare chansen att sommarjobba. Det är långt fler erbjudna platser än under 

någon av de somrar då Alliansen och Folkpartiet styrde Stockholms stad.  

Det är glädjande att Folkpartiet nu inser vikten av sommarjobben och vill främja 

dessa. Ett breddat utbud av feriejobb är mycket angeläget för att ännu fler ungdomar 

ska få möjlighet till den där viktiga första raden på CV:et. Det måste dock göras inom 

lagens ramar. Att finansiera gratis arbetskraft till privata företagare är varken lagligt 

eller önskvärt.  

I vår sommarjobbssatsning gav vi därför arbetsmarknadsförvaltningen i uppdrag att 

utreda hur staden kan samverka med externa aktörer för att få fram fler sommarjobb. 

Ett lyckat exempel som provades denna sommar var samarbetet mellan stadsdelar och 

företrädare från kommunikationsbranschen via Stockholm Open. Vi fortsätter arbeta 

vidare i den andan för att fler ska unga Stockholmare ska få sommarjobb 

 

Bromma stadsdelsnämnd 

 

Särskilt uttalande gjordes av Hanna Wistrand (L) enligt följande. 

 

Feriejobb ger Stockholms ungdomar en meningsfull sysselsättning, egna pengar, 

värdefull arbetslivserfarenhet och referenser inför framtida arbetssökande.  

Samtidigt är det viktigt, som motionären anför, att feriejobben är just jobb, inte 

fritidsverksamhet. I takt med att feriejobben byggts ut kraftigt under Alliansens styre 

har utmaningarna ökat i att hitta relevanta och passande arbetsuppgifter för alla 

ungdomar som beviljas jobb. Ett sätt att lösa denna utmaning är till exempel att 

försöka slussa fler ungdomar till anställning hos företag.  

Många ungdomar får sommarjobb i den privata sektorn på eget bevåg. Det finns 

dock företag som drar sig för att anställa ungdomar eftersom det för med sig kostnader 

för handledning och introduktion som inte står i proportion till behoven. För att 

underlätta för dessa företag bör staden möjliggöra för dem att ta emot ungdomar med 

kommunalt stöd. 

Idag tilldelas feriejobb av den stadsdelsförvaltning där den sökande bor. Det är 

Folkpartiets syn att Bromma stadsdelsförvaltning här gör ett mycket gott jobb och 

målmedvetet arbetar för att ordna feriejobb till unga. Som motionären anför skulle de 

ungas referensramar kunna vidgas av att få jobb i andra stadsdelar, vilket även 

förvaltningen lyfter i sitt svar. Ett ökat samarbete mellan stadsdelsnämnderna skulle 

också kunna möjliggöra ett bredare utbud av arbetsuppgifter som riktar sig till unga 

med särskilda behov eller särskilda färdigheter. 

 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
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Reservation anfördes av Henrik Virro, Erika Wing, Kristiina Katajikko (alla 

M) och Peter Backlund (L) enligt följande. 

 

Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att bifalla 

motionen. 

Att därutöver anföra följande. 

Feriejobb ger Stockholms ungdomar en meningsfull sysselsättning, egna pengar, 

värdefull arbetslivserfarenhet och referenser inför framtida arbetssökande. Särskilt 

viktigt kan det vara för de ungdomar som annars riskerar hamna i ett utanförskap.  

Samtidigt är det viktigt, som motionären anför, att feriejobben är just jobb, inte 

fritidsverksamhet. I takt med att feriejobben byggts ut kraftigt under Alliansens styre 

har utmaningarna ökat i att hitta relevanta och passande arbetsuppgifter för alla 

ungdomar som beviljas jobb. Ett sätt att lösa denna utmaning är att försöka slussa fler 

ungdomar till anställning hos företag. De problem som förvaltningen anför med extra 

kostnader för administration, bör man kunna söka särskilda medel från 

kommunstyrelsen så att just detta inte ska vara något hinder för att kunna skapa fler 

feriejobb för ungdomar. 

Många ungdomar får sommarjobb i den privata sektorn på eget bevåg. Det finns 

dock företag som drar sig för att anställa ungdomar eftersom det för med sig kostnader 

för handledning och introduktion som inte står i proportion till behoven. För att 

underlätta för dessa företag bör staden möjliggöra för dem att ta emot ungdomar med 

kommunalt stöd. 

Förvaltningens idéer om att också kunna erbjuda feriejobb på annan tid än under 

sommarlov ser vi som en intressant idé. 

Idag tilldelas feriejobb av den stadsdelsnämnd där den sökande bor. Som 

motionären anför skulle de ungas referensramar kunna vidgas av att få jobb i andra 

stadsdelar. Ett ökat samarbete mellan stadsdelsnämnderna skulle också kunna 

möjliggöra ett bredare utbud av arbetsuppgifter som riktar sig till unga med särskilda 

behov eller särskilda färdigheter.” 

 

 

Farsta stadsdelsnämnd 

 

Reservation anfördes av Lars Jilmstad m.fl. (M) till förmån för förvaltningens 

förslag till beslut. 

 

Reservation anfördes av Vladan Bošković (L) enligt följande. 

 

1. Stadsdelsnämnden rekommenderar kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

2. Nämnden anför därutöver följande. 
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Feriejobb ger Stockholms ungdomar en meningsfull sysselsättning, egna pengar, 

värdefull arbetslivserfarenhet och referenser inför framtida arbetssökande. 

Samtidigt är det viktigt, som motionären anför, att feriejobben är just jobb, inte 

fritidsverksamhet. I takt med att feriejobben byggts ut kraftigt under Alliansens styre 

har utmaningarna ökat i att hitta relevanta och passande arbetsuppgifter för alla 

ungdomar som beviljas jobb. Ett sätt att lösa denna utmaning är att försöka slussa fler 

ungdomar till anställning hos företag. 

 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd  

 

Reservation anfördes av Abit Dundar (L) och Lars Svärd m.fl. (M) med 

samma lydelse som Gulan Avcis (L) förslag till beslut i arbetsmarknaden 

ovan. 

 

Kungsholmens stadsdelsnämnd 

 

Reservation anfördes av Lars Lundqvist (L) enligt följande. 

 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att rekommendera stadsdelsnämnden att bifalla 

motionen. 

2. Stadsdelsnämnden anför därutöver följande. 

Feriejobb ger Stockholms ungdomar en meningsfull sysselsättning, egna pengar, 

värdefull arbetslivserfarenhet och referenser inför framtida arbetssökande. 

Samtidigt är det viktigt, som motionären anför, att feriejobben är just jobb, inte 

fritidsverksamhet. I takt med att feriejobben byggts ut kraftigt under Alliansens styre 

har utmaningarna ökat i att hitta relevanta och passande arbetsuppgifter för alla 

ungdomar som beviljas jobb. Ett sätt att lösa denna utmaning är att försöka slussa fler 

ungdomar till anställning hos företag. 

Många ungdomar får sommarjobb i den privata sektorn på eget bevåg. Det finns 

dock företag som drar sig för att anställa ungdomar eftersom det för med sig kostnader 

för handledning och introduktion som inte står i proportion till behoven. För att 

underlätta för dessa företag bör staden möjliggöra för dem att ta emot ungdomar med 

kommunalt stöd. 

Idag tilldelas feriejobb av den stadsdelsnämnd där den sökande bor. Som 

motionären anför skulle de ungas referensramar kunna vidgas av att få jobb i andra 

stadsdelar. Ett ökat samarbete mellan stadsdelsnämnderna skulle också kunna 

möjliggöra ett bredare utbud av arbetsuppgifter som riktar sig till unga med särskilda 

behov eller särskilda färdigheter. 
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Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd  

 

Särskilt uttalande gjordes av Kadir Kasirga m.fl. (S), Arne Lund m.fl. (MP) 

och Leif Larsson (V) enligt följande.  

 

Sommarjobben är en prioriterad fråga för den rödgrönrosa politiska ledningen i 

Stadshuset. Genom sommarjobbet får många unga sitt första möte med arbetslivet och 

viktiga referenser inför framtiden. Tack vare vår politiska satsning erbjöds i år över 

10 000 unga Stockholmare, varav 1081 ungdomar i Hässelby-Vällingby stadsdel, 

chansen att sommarjobba. Det är långt fler erbjudna platser än under någon av alla de 

somrar då Alliansen och Folkpartiet styrde Stockholms stad.  

Det är glädjande att Folkpartiet nu inser vikten av sommarjobben och vill främja 

dessa. Ett breddat utbud av feriejobb är mycket angeläget för att fler ungdomar ska få 

möjlighet till den där viktiga första raden på CV:et. Det måste dock göras inom lagens 

ramar. Att finansiera gratis arbetskraft till privata företagare är varken lagligt eller 

möjligt. 

 

Reservation anfördes av Helen Jäderlund Eckardt (L) enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att bifalla 

motionen. 

Att därutöver anföra följande. 

Feriejobb ger Stockholms ungdomar en meningsfull sysselsättning, egna pengar, 

värdefull arbetslivserfarenhet och referenser inför framtida arbetssökande. 

Samtidigt är det viktigt, som motionären anför, att feriejobben är just jobb, inte 

fritidsverksamhet. I takt med att feriejobben byggts ut kraftigt under Alliansens styre 

har utmaningarna ökat i att hitta relevanta och passande arbetsuppgifter för alla 

ungdomar som beviljas jobb. Ett sätt att lösa denna utmaning är att försöka slussa fler 

ungdomar till anställning hos företag. 

Många ungdomar får sommarjobb i den privata sektorn på eget bevåg. Det finns 

dock företag som drar sig för att anställa ungdomar eftersom det för med sig kostnader 

för handledning och introduktion som inte står i proportion till behoven. För att 

underlätta för dessa företag bör staden möjliggöra för dem att ta emot ungdomar med 

kommunalt stöd. 

Idag tilldelas feriejobb av den stadsdelsnämnd där den sökande bor. Som 

motionären anför skulle de ungas referensramar kunna vidgas av att få jobb i andra 

stadsdelar. Ett ökat samarbete mellan stadsdelsnämnderna skulle också kunna 

möjliggöra ett bredare utbud av arbetsuppgifter som riktar sig till unga med särskilda 

behov eller särskilda färdigheter. 

 

Norrmalms stadsdelsnämnd 



 

28 

 

 

Särskilt uttalande gjordes av Åsa Tillberg (V), Ulla Sjöbergh m.fl. (S) samt 

Gabrella Blomgren (MP) och Johan Orrenius (MP) med samma lydelse som 

det särskilda uttalandet av Kadir Kasirga m.fl. (S), Arne Lund m.fl. (MP) och 

Leif Larsson (V) i Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd ovan. 

 

Reservation anfördes av Maria Karlman Noleryd (L) enligt följande.  

 

1. Rekommendera kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att bifalla 

motionen. 

2. Därutöver anföra följande 

 

Feriejobb ger Stockholms ungdomar en meningsfull sysselsättning, egna pengar, 

värdefull arbetslivserfarenhet och referenser inför framtida arbetssökande. Samtidigt är 

det viktigt, som motionären anför, att feriejobben är just jobb, inte fritidsverksamhet. I 

takt med att feriejobben byggts ut kraftigt under Alliansens styre har utmaningarna 

ökat i att hitta relevanta och passande arbetsuppgifter för alla ungdomar som beviljas 

jobb. Ett sätt att lösa denna utmaning är att försöka slussa fler ungdomar till 

anställning hos företag.  

Många ungdomar får sommarjobb i den privata sektorn på eget bevåg. Det finns 

dock företag som drar sig för att anställa ungdomar eftersom det för med sig kostnader 

för handledning och introduktion som inte står i proportion till behoven. För att 

underlätta för dessa företag bör staden möjliggöra för dem att ta emot ungdomar med 

kommunalt stöd.  

Vi konstaterar att det redan idag finns kommuner, t.ex. Botkyrka kommun, som 

erbjuder ett sådant stöd. Där hjälper kommunen till med urval och matchning och står 

för 50 % av lönekostnaderna. Ungdomarna anställs genom kommunen. I efterhand 

faktureras näringsidkaren för den andra halvan av lönen.  

Idag tilldelas feriejobb av den stadsdelsnämnd där den sökande bor. Som 

motionären anför skulle de ungas referensramar kunna vidgas av att få jobb i andra 

stadsdelar. Ett ökat samarbete mellan stadsdelsnämnderna skulle också kunna 

möjliggöra ett bredare utbud av arbetsuppgifter som riktar sig till unga med särskilda 

behov eller särskilda färdigheter. 

 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

 

Särskilt uttalande gjordes av Mia Päärni m. fl. (S),  Ahmet Music (MP) och 

Estanislao Mboro (S) tjänstgörande ersättare för Leo Ahmet (V) med samma 

lydelse som det särskilda uttalandet av Kadir Kasirga m fl (S), Arne Lund m fl 

(MP) och Leif Larsson (V) i Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd ovan. 
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Reservation anfördes av Burhan Yildiz (L) enligt följande.  

 

1.  Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 

bifalla motionen. 

2. Att därutöver anföra följande. 

 

Feriejobb ger Stockholms ungdomar en meningsfull sysselsättning, egna pengar, 

värdefull arbetslivserfarenhet och referenser inför framtida arbetssökande. 

Samtidigt är det viktigt, som motionären anför, att feriejobben är just jobb, inte 

fritidsverksamhet. I takt med att feriejobben byggts ut kraftigt under Alliansens styre 

har utmaningarna ökat i att hitta relevanta och passande arbetsuppgifter för alla 

ungdomar som beviljas jobb. Ett sätt att lösa denna utmaning är att försöka slussa fler 

ungdomar till anställning hos företag. 

Många ungdomar får sommarjobb i den privata sektorn på eget bevåg. Det finns 

dock företag som drar sig för att anställa ungdomar eftersom det för med sig kostnader 

för handledning och introduktion som inte står i proportion till behoven. För att 

underlätta för dessa företag bör staden möjliggöra för dem att ta emot ungdomar med 

kommunalt stöd. 

Idag tilldelas feriejobb av den stadsdelsnämnd där den sökande bor. Som 

motionären anför skulle de ungas referensramar kunna vidgas av att få jobb i andra 

stadsdelar. Ett ökat samarbete mellan stadsdelsnämnderna skulle också kunna 

möjliggöra ett bredare utbud av arbetsuppgifter som riktar sig till unga med särskilda 

behov eller särskilda färdigheter. 

 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd  

 

Särskilt uttalande gjordes av Jesper Svensson (L) enligt följande. 

 

Feriejobb ger Stockholms ungdomar en meningsfull sysselsättning, egna pengar, 

värdefull arbetslivserfarenhet och referenser inför framtida arbetssökande.  

Samtidigt är det viktigt, som motionären anför, att feriejobben är just jobb, inte 

fritidsverksamhet. I takt med att feriejobben byggts ut kraftigt under Alliansens styre 

har utmaningarna ökat i att hitta relevanta och passande arbetsuppgifter för alla 

ungdomar som beviljas jobb. Ett sätt att lösa denna utmaning är att försöka slussa fler 

ungdomar till anställning hos företag.  

Många ungdomar får sommarjobb i den privata sektorn på eget bevåg. Det finns 

dock företag som drar sig för att anställa ungdomar eftersom det för med sig kostnader 

för handledning och introduktion som inte står i proportion till behoven. För att 

underlätta för dessa företag bör staden möjliggöra för dem att ta emot ungdomar med 

kommunalt stöd.  

Idag tilldelas feriejobb av den stadsdelsnämnd där den sökande bor. Som 

motionären anför skulle de ungas referensramar kunna vidgas av att få jobb i andra 

stadsdelar. Ett ökat samarbete mellan stadsdelsnämnderna skulle också kunna 
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möjliggöra ett bredare utbud av arbets-uppgifter som riktar sig till unga med särskilda 

behov eller särskilda färdigheter. 

 

 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

 

Särskilt uttalande gjordes av Lorena Delgado Vargas m.fl. (V), Rebwar 

Hassan m.fl. (MP) och Salar Rashid m.fl. (S) med samma lydelse som det 

särskilda uttalandet av Kadir Kasirga m.fl. (S), Arne Lund m.fl. (MP) och Leif 

Larsson (V) i Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd ovan. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Jan Jönsson m.fl. (L) och Elisabeth Johnson m.fl. 

(M) enligt följande 

 

Vi välkomnar stadsdelsförvaltningens positiva inställning till motionens förslag om att 

bredda utbudet av feriejobb. Förvaltningen lyfter fram flera viktiga erfarenheter av 

organisering av feriejobb i Skärholmen, som motionens förslag erbjuder en lösning. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 

Särskilt uttalande gjordes av Awad Hersi m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) 

och Rahid Mohamed (V) med samma lydelse som det särskilda uttalandet av 

Kadir Kasirga m.fl. (S), Arne Lund m.fl. (MP) och Leif Larsson (V) i 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd ovan. 

 

Södermalms stadsdelsnämnd  

 

Reservation anfördes av Anne-Lie Elfvén (L) och Filip Solsjö m.fl. (M) enligt 

följande. 

 

Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att bifalla 

motionen. 

Att därutöver anföra följande. 

Feriejobb ger Stockholms ungdomar en meningsfull sysselsättning, egna pengar, 

värdefull arbetslivserfarenhet och referenser inför framtida arbetssökande. 

Samtidigt är det viktigt, som motionären anför, att feriejobben är just jobb, inte 

fritidsverksamhet. I takt med att feriejobben byggts ut kraftigt under Alliansens styre 

har utmaningarna ökat i att hitta relevanta och passande arbetsuppgifter för alla 

ungdomar som beviljas jobb. Ett sätt att lösa denna utmaning är att försöka slussa fler 

ungdomar till anställning hos företag. 
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Många ungdomar får sommarjobb i den privata sektorn på eget bevåg. Det finns 

dock företag som drar sig för att anställa ungdomar eftersom det för med sig kostnader 

för handledning och introduktion som inte står i proportion till behoven. För att 

underlätta för dessa företag bör staden möjliggöra för dem att ta emot ungdomar med 

kommunalt stöd. 

Idag tilldelas feriejobb av den stadsdelsnämnd där den sökande bor. Som 

motionären anför skulle de ungas referensramar kunna vidgas av att få jobb i andra 

stadsdelar. Ett ökat samarbete mellan stadsdelsnämnderna skulle också kunna 

möjliggöra ett bredare utbud av arbetsuppgifter som riktar sig till unga med särskilda 

behov eller särskilda färdigheter. 

 

Älvsjö stadsdelsnämnd 

 

Reservation anfördes av Jan Bressler (L) enligt följande.  

 

Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att bifalla 

motionen, 

att därutöver anföra följande 

Feriejobb ger Stockholms ungdomar en meningsfull sysselsättning, egna pengar, 

värdefull arbetslivserfarenhet och referenser inför framtida arbetssökande. 

Samtidigt är det viktigt, som motionären anför, att feriejobben är just jobb, inte 

fritidsverksamhet. I takt med att feriejobben byggts ut kraftigt under Alliansens styre 

har utmaningarna ökat i att hitta relevanta och passande arbetsuppgifter för alla 

ungdomar som beviljas jobb. Ett sätt att lösa denna utmaning är att försöka slussa fler 

ungdomar till anställning hos företag. 

Många ungdomar får sommarjobb i den privata sektorn på eget bevåg. Det finns 

dock företag som drar sig för att anställa ungdomar eftersom det för med sig kostnader 

för handledning och introduktion som inte står i proportion till behoven. För att 

underlätta för dessa företag bör staden möjliggöra för dem att ta emot ungdomar med 

kommunalt stöd. 

Idag tilldelas feriejobb av den stadsdelsnämnd där den sökande bor. Som 

motionären anför skulle de ungas referensramar kunna vidgas av att få jobb i andra 

stadsdelar. Ett ökat samarbete mellan stadsdelsnämnderna skulle också kunna 

möjliggöra ett bredare utbud av arbetsuppgifter som riktar sig till unga med särskilda 

behov eller särskilda färdigheter. 

 

Östermalms stadsdelsnämnd  

 

Särskilt uttalande gjordes av Maria Antonsson m.fl. (MP), Birgit Marklund 

Beijer m.fl. (S) och Jaime Barrios (V) med samma lydelse som det särskilda 

uttalandet av Kadir Kasirga m.fl. (S), Arne Lund m.fl. (MP) och Leif Larsson 

(V) i Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd ovan. 

 


